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Vragen van het lid Kalma (PvdA) aan
de staatssecretaris van Economische
Zaken over de handelsmissie van
decentrale overheden en de Kamer
van koophandel Zuidwest-Nederland
aan China. (Ingezonden 18 mei 2009)

1
Hebt u kennisgenomen van het
bericht «Missie naar China succes»?1

2
Is er in deze door decentrale
overheden en de Kamer van
Koophandel Zuidwest-Nederland
georganiseerde missie aandacht
geweest voor Maatschappelijk
Verantwoord Ondernemen (MVO),
meer specifiek voor de
arbeidsrechten- en milieusituatie in
China?

3
Volgens de eerste MVO-brief van het
kabinet2 wordt MVO in alle
handelsbevorderende activiteiten van
de overheid geïmplementeerd, maar
een beloofde verduidelijking hiervan
is echter uitgebleven; bent u bereid
de Kamer in een brief nader te
informeren over de wijze waarop
MVO geïmplementeerd wordt in
handelsbevorderende activiteiten van
decentrale overheden en de Kamers
van Koophandel?

4
Wordt het MVO-diplomatie beleid
door u geëvalueerd? Zo ja, wordt

hierin ook bekeken wat het
daadwerkelijk effect is op het
MVO-beleid van de betrokken
bedrijven? Op welke termijn kan de
Kamer over deze evaluatie
beschikken?

1 BN de Stem, 27 april 2009
2 Kabinetsvisie Maatschappelijk Verantwoord
Ondernemen 2008–2011, «Inspireren,
innoveren, integreren».

Antwoord

Antwoord van staatssecretaris
Heemskerk (Economische Zaken)
(ontvangen 5 juni 2009)

1
Ja.

2
Ja. Bij deze missie is ruim aandacht
besteed aan MVO, zowel in
gesprekken met missiedeelnemers
als Chinese gesprekspartners. Zo zijn
de missiedeelnemers geïnformeerd
over MVO-onderwerpen en
dilemma’s die spelen bij het
zakendoen in China voorafgaand aan
en tijdens de reis. De toepassing van
watertechnologie ten gunste van het
milieu vormde een expliciet thema
van het bezoek; er reisden dan ook
enkele waterexperts en bedrijven uit
de watersector mee. De
delegatieleider Burgemeester Van der
Velden van Breda heeft de arbeid- en
milieusituatie in China aan de orde
gebracht bij zijn Chinese
gesprekspartners, waarbij het
benoemen van overeenkomsten en

verschillen in zienswijze het
uitgangspunt vormde.

3
In de kabinetsvisie MVO wordt
verwezen naar de brief Internationaal
Ondernemen (Kamerstuk 2007–2008,
31 380, nr. 1, 7 maart 2008) waarin de
verwevenheid van MVO in het beleid
op internationaal ondernemen in
hoofdlijnen is beschreven.
Zowel duurzaam als internationaal
ondernemen maakt deel uit van de
Nationale Agenda van de Kamers van
Koophandel. De dienstverlening richt
zich op de bewustmaking van
ondernemers over de zakelijke en
maatschappelijke voordelen van
duurzaam ondernemen als onderdeel
van de bedrijfsvoering. In de praktijk
betekent dit dat MVO waar mogelijk
een onderdeel is van de
internationale missies van de Kamers
van Koophandel. Hierbij wordt steeds
nauw samengewerkt met EVD,
ambassades en MVO Nederland. Met
deze laatste heeft de Kamer van
Koophandel Nederland een
convenant afgesloten in januari 2009
om de samenwerking verder te
intensiveren. Een voorbeeld van de
manier waarop MVO in missies wordt
vormgegeven in de praktijk is de
missie naar China, zie antwoord bij
vraag 2.
Decentrale overheden werken bij
bedrijfslevenmissies in nagenoeg alle
gevallen samen met betreffende
Kamer van Koophandel.
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4
In mijn brief aan de kamer van
19 februari jl. met mijn meest recente
voortgangsrapportage over de
MVO-agenda (Kamerstuk 2008–2009,
26 485, nr. 65) ga ik in op de ambitie
MVO-diplomatie. Momenteel wordt
een onderzoekssystematiek
ontwikkeld waarmee ik de voortgang
van de in de kabinetsvisie beschreven
ambities én de voortgang van MVO
bij het Nederlandse bedrijfsleven zal
gaan meten. MVO is een
veelomvattend onderwerp dat door
vele factoren wordt beïnvloed. De te
hanteren indicatoren zullen dan ook
niet een eenduidige en exclusieve
relatie met het beleid kunnen
aangeven, maar wel de richting
waarin MVO zich ontwikkelt en – waar
mogelijk – de effecten van het
gevoerde overheidsbeleid in kaart
brengen. Eind 2009 verwacht ik de
eerste resultaten. Ik zal uw Kamer dan
hierover informeren.
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